
Α Π Ο Σ Π Α Σ Μ Α 
Από το υπ’ αριθ. 15/2011 πρακτικό συνεδρίασης  
του Δημοτικού Συμβουλίου του Δήμου Βέροιας 

 
Αρ. απόφ. 353α/2011                                                      

Π ε ρ ί λ η ψ η 
Έγκριση έκδοσης ψηφίσματος κατά της κατάργησης της επιλογ
δεύτερης ξένης γλώσσας στα Δημοτικά και Γυμνάσια. 

 
         Σήμερα 22 Ιουνίου του έτους 2011 ημέρα της εβδομάδας Τετάρτη και ώρα 19:00 συνήλθε σε 
τακτική συνεδρίαση το Δημοτικό Συμβούλιο στην αίθουσα συνεδριάσεων του Δημοτικού Συμβουλίου 
Βέροιας, Μητροπόλεως 46, στο Δημαρχείο, ύστερα από την με ημερομηνία 17-6-2011 γραπτή 
πρόσκληση του Προέδρου που δόθηκε σ’ όλους τους Συμβούλους, τους Προέδρους Δημοτικών & 
Τοπικών Κοινοτήτων, τους Εκπροσώπους Τοπικών Κοινοτήτων, τον Πρόεδρο του Τοπικού Συμβουλίου 
Νέων και στην Δήμαρχο, σύμφωνα με τις διατάξεις του άρθρου 67 του Ν. 3852/2010 και του άρθρου 7 
του Ν. 3443/2006. 
          Αφού διαπιστώθηκε ότι παραβρίσκεται ο αναπληρωτής Δημάρχου Κων/νος Βοργιαζίδης και ότι 
υπάρχει νόμιμη απαρτία, αφού επί συνόλου 41 μελών βρέθηκαν παρόντα  38 μέλη: 

                  Παρόντες                                                                                           Απόντες 
1)Δ. Δάσκαλος, 2)Μ. Σουμελίδης, 3)Θ. Θεοδωρίδης, 4)Γ. 
Μιχαηλίδης, 5)Α. Λαζαρίδης, 6)Ν. Τσιαμήτρος, 7)Β. 
Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου, 8)Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου, 9)Π. 
Παυλίδης, 10)Τ. Χατζηαθανασίου, 11)Θ. Αγγελίνας, 12)Λ. 
Πουλασουχίδης, 13)Κ. Βοργιαζίδης, 14)Ν. Μωυσιάδης, 15)Χ. 
Κούτρας, 16)Ν. Μαυροκεφαλίδης, 17)Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου, 
18)Π. Τσαπαρόπουλος, 19)Α. Καγκελίδης, 20)Μ. Παπαϊωνάννου, 
21)Θ. Κορωνάς, 22)Κ. Συμεωνίδης, 23)Γ. Κάκαρης, 24)Β. 
Παπαδόπουλος, 25)Κ. Κουτσαντάς, 26)Λ. Τσαβδαρίδης, 27)Α. 
Νεστορόπουλος, 28)Α. Γκαμπέσης, 29)Α. Βεσυρόπουλος, 30)Β. 
Γιαννουλάκης, 31)Χ. Τσιούντας, 32)Ε. Γουναράς, 33)Κ. 
Παναγιωτίδης, 34)Δ. Γκέκα, 35)Α. Παπαδόπουλος, 36)Ι. Σοφρόνωφ, 
37)Γ. Μελιόπουλος, 38)Χ. Σαββαϊδου. 

Κ. Κοστογλίδου, Γ. Σουμπέκας, Σ. 
Κουμτσίδης. 

Παρόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων                                              Παρών Πρόεδρος 
         & Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων                                                               Τ.Σ. Νέων 

Η. Τσιαμήτρος, Δ. Κουλουριώτης, Χ. Δουλγερίδου, Α. Βοργιαζίδου, Ι. 
Παπαδόπουλος, Α. Πέτρου, Ε. Κελεσίδης, Σ. Ρίσσου, Ν. Αγγέλου, Ι. 
Καπετανίδης. 

Κ. Καπανίδης 

Απόντες πρόεδροι Δημ. & Τοπ. Κοινοτήτων 
& Εκπρόσωποι Τοπ. Κοινοτήτων 

Θ. Σούλας, Ι. Λιάτσου, Σ. Κρομμύδας, Ε. Εμμανουηλίδης, Η. Σοφιανίδης, Σ. Μισοκέφαλος, Α. Κακαγιάννης, Α. Ορφανίδου, 
Η. Μπατσαράς, Γ. Οικονόμου, Ι. Χειμώνας, Κ. Νένος, Χ. Τσανασίδης, Π. Ποταμόπουλος, Π. Πιτούλιας, Κ. Τζήμας, Μ. 
Λαμπριανίδης, Μ. Τέτος. 

 
Σημείωση: 1) Κατά την προ ημερήσιας διάταξης συζήτηση προσήλθε ο κ. Λ. Πουλασουχίδης. 
2) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 352/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Μ. Σουμελίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Δ. Δάσκαλος, Κ. Παναγιωτίδης. 
3) Κατά τη συζήτηση του 2ου έκτακτου θέματος προσήλθαν οι κ.κ. Δ. Δάσκαλος, Κ. Παναγιωτίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Μ. Σουμελίδης, Θ. Θεοδωρίδης, 
Γ. Μιχαηλίδης. 
4) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 353/2011 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Τ. Χατζηαθανασίου, Θ. Θεοδωρίδης, Γ. Μιχαηλίδης. 
5) Κατά τη συζήτηση της αριθ.  354/2011 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Κ. Συμεωνίδης, Α. Βεσυρόπουλος. 
6) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 355/2011 απόφασης αποχώρησε ο κ. Χ. Τσιούντας. 
7) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 368/2011 απόφασης αποχώρησε ο κ. Κ. Βοργιαζίδης. 
8) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 371/2011 απόφασης αποχώρησαν οι κ.κ. Α. Γκαμπέσης, Ν. Τσιαμήτρος, Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 
9) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 380/2011 απόφασης προσήλθαν οι κ.κ. Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος και αποχώρησε ο κ. Γ. Μιχαηλίδης. 
10) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 382/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Γ. Μιχαηλίδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Ν. Μωυσιάδης, Ι. Σοφρόνωφ, Γ. Μελιόπουλος. 
11) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 384/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Κ. Βοργιαζίδης. 
12) Κατά τη συζήτηση της αριθ. 388/2011 απόφασης προσήλθε ο κ. Ν. Μωυσιάδης και αποχώρησαν οι κ.κ. Κ. Παναγιωτίδης, Α. Παπαδόπουλος. 

 
 
 
 



 
 

 Στη συνέχεια ο πρόεδρος εξέθεσε στο σώμα τα εξής: Η ΕΛΜΕ, η Ένωση Καθηγητών 
Γαλλικής Γλώσσας και Φιλολογίας, η Τοπική Επιτροπή Καθηγητών Γερμανικής Γλώσσας και 
Φιλολογίας και η Ομοσπονδία Γονέων και Κηδεμόνων Ν. Ημαθίας ζητούν την έκδοση του 
παρακάτω ψηφίσματος και επειδή δεν προλάβαινε να μπει τακτικό θέμα, προτείνω τη συζήτησή 
του εκτάκτως: «Η πρόσφατη κατάργηση της επιλογής ξένης γλώσσας στα Δημοτικά και τα 
Γυμνάσια δημιουργεί τεράστια προβλήματα τόσο σε μαθητές και γονείς, όσο και σε καθηγητές 
και καθηγήτριες Γαλλικής και Γερμανικής Γλώσσας. 

Το Υπ. Παιδείας συνεχίζοντας την «Φιλεκπαιδευτική» πολιτική του, προχώρησε σε νέα 
«Καινοτομία». 

Με Υπουργική Απόφαση, στις 30/5/2011, καταργεί το δικαίωμα στους μαθητές του 
Δημοτικού Σχολείου να επιλέξουν όποια δεύτερη ξένη γλώσσα επιθυμούν να διδαχτούν (Γαλλική 
ή Γερμανική). 

Η δεύτερη ξένη γλώσσα θα επιλέγεται με βάση τι ζητά η πλειοψηφία των μαθητών. Σε 
περίπτωση δηλαδή που οι 12 από τους 25 μαθητές της τάξης ζητήσουν την α΄ γλώσσα κι οι 
υπόλοιποι 13 την β΄ γλώσσα, οι 12 πρώτοι θα διδαχτούν υποχρεωτικά τη β΄ γλώσσα. 

Πρώτα θύματα της Υπουργικής Απόφαση είναι οι μαθητές της Ε΄ Τάξης που 
εξαναγκάζονται, από την επόμενη σχολική χρονιά 2011-2012, να παρακολουθήσουν άλλη 
δεύτερη ξένη γλώσσα από αυτήν που επέλεξαν και διδάχτηκαν μια ολόκληρη σχολική χρονιά. 

Τρεις ημέρες μετά, με νέα Υπ. Απόφαση το ίδιο πρόβλημα επεκτείνεται και στα Γυμνάσια. 
Σύμφωνα με την εν λόγω απόφαση της Υπ. Παιδείας από το επόμενο έτος σε κάθε 

Γυμνάσιο θα διδάσκεται μια ξένη γλώσσα, η οποία θα επιλέγεται μεταξύ της Γαλλικής ή της 
Γερμανικής ή της Ιταλικής ή της Ισπανικής.  

Για την επιλογή της δεύτερης ξένης γλώσσας θα ληφθεί υπόψιν η ύπαρξη οργανικής θέσης 
εκπαιδευτικού στο σχολείο. Σε περίπτωση που δεν υπάρχει οργανική θέση ή οργανική θέση έχουν 
δύο ή περισσότεροι εκπαιδευτικοί διαφορετικών ειδικοτήτων (ΠΕ05, ΠΕ07, ΠΕ34, ΠΕ40), θα 
επιλεγεί η ξένη γλώσσα που επιθυμεί να διδαχτεί η πλειοψηφία των μαθητών του Γυμνασίου. 
Κατά συνέπεια, το κάθε Γυμνάσιο θα χαρακτηριστεί Γαλλόφωνο ή Γερμανόφωνο ή Ιταλόφωνο ή 
Ισπανόφωνο.  

Οι συνέπειες αυτής της Υπ. Απόφασης θίγουν ευθέως τις εργασιακές σχέσεις των 
ξενόγλωσσων καθηγητών κι όχι μόνο. Οι μετατάξεις, η άρνηση της οργανικότητας είναι θέμα 
χρόνου, ενώ η συρρίκνωση των σχολείων εξαιτίας της υποχρεωτικής μετακίνησης των μαθητών, 
θα προκαλέσει ένα ντόμινο μετακίνησης συναδέλφων όλων των ειδικοτήτων. 

Συνοψίζοντας, Υπάρχει επιβολή δεύτερης ξένης γλώσσας κι όχι επιλογή, που αποτελεί 
βασικό κίνητρο μάθησης. Σημαντικό ζήτημα είναι η αναγκαστική μετακίνηση των παιδιών σε 
άλλο σχολείο, σε περίπτωση που η επιλογή τους δεν είναι σύμφωνη με τη δεύτερη γλώσσα του 
σχολείου φοίτησης. Η εκμάθηση κι η διδασκαλία της δεύτερης ξένης γλώσσας δεν θα είναι 
αποτελεσματική καθώς τα τμήματα θα είναι πολυπληθέστερα κι η εξαγγελθείσα σύνθεση της 
διδασκαλίας με την απόκτηση ενός διπλώματος πιστοποίησης της δεύτερης ξένης γλώσσας δε θα 
είναι πλέον εφικτή. 

Απαιτούμε την ανάκληση της άδικης και αντιπαιδαγωγικής Υπ. Απόφασης και καλούμε τα 
Δημοτικά Συμβούλια των Δήμων Ν.Ημαθίας να συμπαραταχθούν μαζί μας στον αγώνα για την 
ανάκληση της απόφασης αυτής. 

Καλούμε γονείς και μαθητές σε κοινή συστράτευση με τον ίδιο στόχο». 
Βοργιαζίδης: Είχα ξαναπεί και σε άλλο Δ.Σ. ότι ο πιο εύκολος τρόπος για να μην ψηφιστεί 

ένα ψήφισμα είναι να έρθει διαμορφωμένο, γιατί συνήθως επί της ουσίας μπορεί να μη διαφωνεί 
κανείς, αλλά να διαφωνεί με τις διανθίσεις που υπάρχουν στο συγκεκριμένο έγγραφο. Γι’ αυτό το 
λόγο εγώ προτείνω να ψηφιστεί από το σώμα ένα πολύ λιτό ψήφισμα που να λέει ότι διαφωνούμε 
με τη μεταρρύθμιση που επιχειρείται και προτείνουμε να παραμείνει ή πρότερη κατάσταση. 

Πρόεδρος: Υπάρχει το ψήφισμα όπως είναι διατυπωμένο από την ΕΛΜΕ κι υπάρχει μια 
πρόταση από τον κ. Βοργιαζίδη 

Γκαμπέσης: Θα ήθελα να βάλω ένα προβληματισμό διαβάζοντας το ψήφισμα της  
Ομοσπονδίας Ενώσεων Συλλόγων Γονέων και Κηδεμόνων Ν. Ημαθίας. 

Πρόεδρος: Δεν τέθηκε εδώ το ψήφισμα αυτό. 
Γκαμπέσης: Έχω τη δυνατότητα να προτείνω ένα ψήφισμα που νομίζω ότι είναι στη 

φιλοσοφία που λέει ο κ. Βοργιαζίδης κι είναι πιο σύντομο και σωστό κατά τη γνώμη μου. 



Πρόεδρος: Άρα θα έχουμε τρία ψηφίσματα. 
Μιχαηλίδης: Πρόεδρε, σε ποια διαδικασία είμαστε τώρα για να καταλάβουμε; Στα προ 

ημερήσιας, ψηφίσαμε για το έκτακτο; Δεν κατάλαβα τι έγινε… 
Πρόεδρος: Έχετε δίκιο κε Μιχαηλίδη. Συμφωνεί το σώμα για τη συζήτηση και λήψη 

απόφασης εκτάκτως επί του θέματος; 
Σύμβουλοι: Ναι. 
Στη  συνέχεια αφού δέχθηκε το  συμβούλιο να συζητήσει και αποφασίσει για το παρακάτω 

θέμα που δεν είναι γραμμένο στην ημερήσια διάταξη, ο πρόεδρος εξέθεσε στο σώμα τα εξής: 
Ήδη εκφράστηκε, καταχρηστικά αν θέλετε, ότι διαφωνούμε στη διατύπωσή του. Επί της 

ουσίας δε διαφωνούμε. Αν το βάλουμε στη διαδικασία, μπορεί να καταψηφιστεί ενδεχόμενα. 
Θέλουμε λοιπόν να μορφοποιηθεί έτσι ώστε να εκφράζει το σύνολο του σώματος. Τέτοιες 
παρεκβάσεις και αποκλίσεις δεν βλάπτουν και θα μου επιτρέψετε να το χειριστώ όπως εγώ 
αντιλαμβάνομαι. 

Γκαμπέσης: «Για τη διδασκαλία δεύτερης ξένης γλώσσας στην Α΄/θμια και Β΄/θμια 
Εκπ/ση εμείς οι γονείς, που πληρώνουμε μεγάλα ποσά για την εκπαίδευση των παιδιών μας και 
της ξένης γλώσσας συμπεριλαμβανομένης που βλέπουμε την κάθετη πτώση της χρηματοδότησης 
για την παιδεία, που ζήσαμε την περικοπή και τις συγχωνεύσεις και τις καταργήσεις σχολείων 
στον τόπο μας, δεν είμαστε διατεθειμένοι να βλέπουμε τα παιδιά μας θύματα της εξέλιξης αυτού 
του σχεδιασμού του Υπ.Παιδείας, δηλαδή να αλλάζουν αναγκαστικά γλώσσα και να χάνεται 
χρόνος, κόπος και γνώση. Καλούμε το Υπουργείο να αποσύρει τις εγκυκλίους για τη δεύτερη 
γλώσσα. Διεκδικούμε ή απαιτούμε να διδάσκονται οι ξένες γλώσσες αποκλειστικά μέσα στο 
σχολείο, να δίνει το δημόσιο σχολείο τίτλους επάρκειας, να αυξηθούν οι δαπάνες για τη δημόσια 
παιδεία και να μην απολυθούν εκπαιδευτικοί». 

Πρόεδρος: Νομίζω κε Βοργιαζίδη ότι είναι πολύ κοντά στο πνεύμα που έχετε διατυπώσει, 
αν είναι προσχωρήσουμε εκεί και να το ψηφίσουμε. 

Βοργιαζίδης: Εγώ εμμένω στη θέση που έχω διατυπώσει. 
Πρόεδρος: Διατυπώστε λοιπόν την πρότασή σας. 
Βοργιαζίδης: Ζητούμε να μην ισχύσει αυτή η εκπαιδευτική μεταρρύθμιση και να ισχύσει 

το πρότερο καθεστώς. Τίποτε άλλο. 
Πρόεδρος: Ποιοι συνάδελφοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Γκαμπέση; 
Υπέρ της πρότασης του δημοτικού συμβούλου Α.Γκαμπέση ψήφισαν οκτώ (8) δημοτικοί 

σύμβουλοι, οι: Λ.Τσαβδαρίδης, Α.Νεστορόπουλος, Α.Γκαμπέσης, Β.Γιαννουλάκης, Χ.Τσιούντας, 
Ε,Γουναράς, Δ.Γκέκα, Α.Παπαδόπουλος. 

Πρόεδρος: Ποιοι συνάδελφοι συμφωνούν με την πρόταση του κ. Βοργιαζίδη;  
Υπέρ της πρότασης του δημοτικού συμβούλου Κ.Βοργιαζίδη ψήφισαν είκοσι ένας (21) 

δημοτικοί σύμβουλοι, οι: Μ. Σουμελίδης, Θ. Θεοδωρίδης, Γ. Μιχαηλίδης, Α. Λαζαρίδης, Ν. 
Τσιαμήτρος, Β. Σταυροπούλου, Ε. Αρχοντάκη, Π. Παυλίδης, Θ. Αγγελίνας, Λ. Πουλασουχίδης, 
Κ. Βοργιαζίδης, Ν. Μωυσιάδης, Χ. Κούτρας, Ν. Μαυροκεφαλίδης, Χ. Γαϊτάνου, Π. 
Τσαπαρόπουλος, Α. Καγκελίδης, Μ. Παπαϊωάννου, Θ. Κορωνάς, Γ. Κάκαρης, Β. Παπαδόπουλος. 

Πρόεδρος: Ποιοι συνάδελφοι συμφωνούν με το σχέδιο ψηφίσματος της ΕΛΜΕ; 
Υπέρ του σχεδίου ψηφίσματος της ΕΛΜΕ ψήφισαν οι δημοτικοί σύμβουλοι 

Γ.Μελιόπουλος, Ι.Σοφρόνωφ, Χ. Σαββαϊδου. 
 Το Δ.Σ. μετά από διαλογική συζήτηση αφού έλαβε υπόψη: 
1.- Την πρόταση του προέδρου. 
2.- Το κατατεθέν ψήφισμα. 
3.- Τις προτάσεις των δημ. Συμβούλων Κ. Βοργιαζίδη, Α. Γκαμπέση. 
4.- Τις διατάξεις του άρθρου 65 του Ν. 3852/2010 (Πρόγραμμα Καλλικράτης). 

 
Αποφασίζει  

 
 Α) Ομόφωνα: Εγκρίνει τη συζήτηση και λήψη απόφασης για το παραπάνω θέμα που δεν είναι 
γραμμένο στην ημερήσια διάταξη 

Β) Κατά Πλειοψηφία: Εγκρίνει την έκδοση του παρακάτω ψηφίσματος: 
«Το Δημοτικό Συμβούλιο Βέροιας εκφράζει τη θέση του κατά της πρόσφατης κατάργησης 

της επιλογής ξένης γλώσσας στα Δημοτικά και τα Γυμνάσια και προτείνει την ανάκληση της 
σχετικής υπουργικής απόφασης». 

 



Η απόφαση έλαβε αύξ. αριθμό  353α / 2011 
.............................................................................................………................................. 
 Αφού εξαντλήθηκαν τα θέματα της ημερήσιας διάταξης λύθηκε η συνεδρίαση 
συντάχθηκε το πρακτικό αυτό και υπογράφηκε ως εξής: 
 

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ Η ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ 
 
 

Νικόλαος Μαυροκεφαλίδης 

 
 

Δημητρούλα Γκέκα 
ΤΑ  ΜΕΛΗ ΠΡΟΕΔΡΟΙ ΔΗΜΟΤΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 

Δ. Δάσκαλος  Η. Τσιαμήτρος  
Μ. Σουμελίδης  Δ. Κουλουριώτης  
Θ. Θεοδωρίδης     
Γ. Μιχαηλίδης   ΠΡΟΕΔΡΟΙ & ΕΚΠΡΟΣΩΠΟΙ 

ΤΟΠΙΚΩΝ ΚΟΙΝΟΤΗΤΩΝ 
 

Α.  Λαζαρίδης  Χ. Δουλγερίδου  
Ν.  Τσιαμήτρος  Α. Βοργιαζίδου  
Β. Σταυροπούλου-Μπακαμτζόγλου  Ι. Παπαδόπουλος  
Ε. Αρχοντάκη-Γεωργίου  Α. Πέτρου  
Π. Παυλίδης  Ε. Κελεσίδης  
Τ. Χατζηαθανασίου  Σ. Ρίσσου  
Θ. Αγγελίνας  Ν. Αγγέλου  
Λ. Πουλασουχίδης  Ι. Καπετανίδης  
Κ. Βοργιαζίδης     
Ν. Μωυσιάδης     
Χ. Κούτρας     
Χ. Γαϊτάνου-Γεωργιάδου     
Π. Τσαπαρόπουλος     
Α. Καγκελίδης     
Μ. Παπαϊωάννου     
Θ. Κορωνάς     
Κ. Συμεωνίδης     
Γ. Κάκαρης     
Β. Παπαδόπουλος     
Κ. Κουτσαντάς     
Λ. Τσαβδαρίδης     
Α.  Νεστορόπουλος     
Α. Γκαμπέσης     
Α. Βεσυρόπουλος     
Β. Γιαννουλάκης     
Χ. Τσιούντας     
Ε. Γουναράς  

Ακριβές απόσπασμα 
Βέροια  15-7-2011 

Η Δήμαρχος 
 
 
 

ΧΑΡΙΚΛΕΙΑ 
ΟΥΣΟΥΛΤΖΟΓΛΟΥ - ΓΕΩΡΓΙΑΔΗ 

Κ. Παναγιωτίδης 
Α. Παπαδόπουλος 
Ι. Σοφρόνωφ-Ταμπάκη 
Γ. Μελιόπουλος 
Χ. Σαββαϊδου 
  
  
  

 


